
Combinatie brede-school-locatie Dr. Theun de Vriesskoalle en MFC bij sportpark.  

Wat zijn nu eigenlijk de allerbelangrijkste overwegingen bij het bepalen van een locatie voor 
nieuwbouw van de school? Dat vroeg ik mij af naar aanleiding van de informatiebijeenkomst op 31 
januari jl. Ik kom tot de vijf aandachtspunten hieronder, waardoor er voor mij één logische keuze voor 
de locatie(s) overblijft. Daar kom ik onderaan op terug. 

1) Voldoende parkeer- en buitenspeelruimte rondom de school 
Voldoende binnenruimte is ook op de huidige schoollocaties wel realiseerbaar, door de 
hoogte in te gaan. Dan is er alleen onvoldoende parkeer- of verkeersruimte voor de 
hoeveelheid auto’s. Daarnaast zal ook het plein te klein zijn voor een dubbel aantal 
leerlingen, zeker in combinatie met een BSO. De meest geschikte plekken zijn hierdoor ófwel 
bij de sportvelden, ófwel bij de Theun de Vriesskoalle wanneer een deel van het park benut 
kan worden. 
 

2) Het kunnen aanbieden van een laagdrempelige ‘rijke schooldag’ voor alle leerlingen.  
Hierbij zijn het combineren van beide scholen en het betrekken van een BSO de belangrijkste 
voorwaarden. Een KDV/peuterschool moet in ieder geval in de buurt zitten,  eventueel in 
hetzelfde gebouw. Daarnaast wil je korte lijntjes met allerlei (sport-of creatieve of 
andersoortige) jeugdverenigingen en liefst ook een wat uitgebreidere bibliotheekfunctie. 
Zorg dus dat je die verenigingen huisvest op een manier dat ze levensvatbaar en ín het dorp 
blijven. Een renovatie van de huidige sporthal is om die reden sowieso noodzakelijk, maar 
ook het weer meer in het dorp krijgen van muzieklessen is erg belangrijk. 
 

3) Voldoende functies om het gebouw tot een tweede thuis voor de kinderen te maken… 
… maar niet zo veel dat het niet meer ‘van de leerlingen’ is. De wens om beide scholen te 
combineren werd in ieder geval tijdens een bijeenkomst daarover in de Schierstins in 2018 
breed gedragen, zowel om maatschappelijke als meer economische redenen. Deze 
combinatie levert al een wat groter complex op. Als daarnaast ook de functies van een 
jeugdsoos, horeca of een ontmoetingsplek voor ouderen toegevoegd worden, zal de balans 
voor veel leerlingen doorslaan richting een overdekt dorpsplein, in plaats van een 
multifunctionele plek voor hén.  
  BSO, consultatiebureau, (kinder)bibliotheek, schoolarts, logopedie, en plek voor 
verschillende jeugdverenigingen of -workshops passen beter bij de doelgroep. Van de twee 
bij punt één genoemde locaties zie ik daarom het meeste in nieuwbouw op de locatie van de 
Dr. Theun de Vriesskoalle, waarbij een deel van het park wordt benut, én een deel van de 
huidige Juliusstrjitte en Joh. Prinsstrjitte en het huidige tankstation. Zo kan er voldoende 
buitenruimte worden gerealiseerd terwijl het park juist nog wat mooier wordt. Een 
gerenoveerde sporthal kan dan de plek zijn voor meer volwassen en wat meer op horeca 
gerichte activiteiten, zoals jeugdsoos, theaterzaal of ouderencafé. 
 

4) Beperkt houden van kosten en belasting voor milieu en omgeving. 
Dit zou op het eerste gezicht natuurlijk pleiten voor één zo efficiënt mogelijk ingerichte 
locatie, maar dan gaat het volgens mij weer ten koste van het vorige punt. Ik hoop dat het 
uitsplitsen naar twee locaties om die reden ook qua exploitatie haalbaar blijkt. Op de locatie 
van de dr. Theun de Vriesskoalle zou dan wel twee hoog gebouwd moeten worden, maar 
hoger is volgens mij niet echt nodig. Ook om het autogebruik vanaf de westkant van het dorp 
te ontmoedigen en zo veel mogelijk zelfstandig fietsende leerlingen te stimuleren, zou ik 
willen pleiten voor de meer centrale locatie van de huidige school. 



 

Een mogelijke indeling van de schoollocatie, waarbij een deel van het park, van de Juliusstrjitte en van 
de Johannes Prinsstrjitte en de locatie van het tankstation optimaal worden benut. Hierbij is ook de 
oude onderwijzerswoning gebruikt, maar of dat mogelijk is is natuurlijk maar de vraag. 
 

5) Voldoende nieuwbouw voor jonge gezinnen/starters, of doorstromende ouderen. 
Om vergrijzing van het dorp te voorkomen en ervoor te zorgen dat de instroom van de 
school op peil blijft, lijkt mij dit ook een prioriteit. Er is gelukkig in het dorp op verschillende 
plekken (IIsbaanstrjitte, Teeling, oude bibliotheek, Frissel) ruimte voor inbreiding zonder dat 
het groene karakter van het dorp verloren gaat, of er karakterloze hoogbouw bij hoeft te 
komen. 
 

Samengevat vallen veel locaties af vanwege de beschikbare buitenruimte. Een rijke schooldag zou op 
elke locatie gerealiseerd moeten worden, en vraagt daarom om verdere investering in de sporthal en 
het zoeken van nauwe samenwerking met een of meerdere BSO’s. Vooral de behoefte aan een ‘eigen 
plek’ voor leerlingen en een zo rendabel mogelijke combinatie van functies (punt drie en vier) lijken 
elkaar enigszins in de weg te zitten en te vragen om een soort keuze. Aangezien de prioriteit bij dit 
plan vooral bij de belangen van de leerlingen zou moeten liggen, laat ik punt drie wat zwaarder 
wegen en kom ik uit op spreiding van de functies over twee locaties. Op de lange termijn is de bouw 
van voldoende nieuwe woningen essentieel om de voorzieningen in en rondom de school op peil te 
houden.  


